
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 24. januar 2018 stillet følgende 

spørgsmål nr. 468 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.   

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 468:  

”MiŶistereŶ bedes i forlæŶgelse af artikleŶ ”Flere kaŶ behaŶdles for blodpropper: 
MeŶ der ŵaŶgler seŶgeplads” bragt på TV2 Østjyllands hjemmeside den 16. januar 

2018 oplyse, hvad ministerens holdning er til, at Region Midtjylland ikke har senge-

pladser nok til at behandle alle med en blodprop i hjernen på mest effektiv vis, og om 

ŵiŶistereŶ ŵeŶer, at det er stateŶs aŶsvar. ” 

 

Svar: 

Jeg henviser til min besvarelse SUU alm. del spm. 434 om behandling af blodpropper 

med trombektomi. Her oplyser Sundhedsstyrelsen bl.a.. at styrelsen sammen med re-

gionerne og de lægevidenskabelige selskaber følger den faglige udvikling på området 

tæt, og at Sundhedsstyrelsen vurderer den nuværende kapacitet for behandling med 

trombektomi til at være tilstrækkelig.  

 

Derudover vil jeg generelt nævne, at regeringen løbende har fokus på at sikre, at 

sundhedsvæsnet har de bedste muligheder for at tilbyde de behandlingsformer, der 

efterspørges i de lægevidenskabelige miljøer og blandt patienterne. Derfor er sund-

hedsvæsnet også blevet løftet med 4,4 mia. kr. siden valget i 2015 

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Ellen Trane Nørby      /      Mathias Ørberg Dinesen 
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